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Övergripande analys 

Ekonomi 

Övergripande resultat 

För perioden januari - april redovisas resultat om 2,0 mkr (-38,9), vilket motsvarar 0,2 % av skatter och generella 

bidrag. Förbättringen av resultatet jämfört med föregående år samma period beror främst på socialnämndens positiva 

utveckling. Förändringen är till största del kopplat till driftsmedel som ej kommer att användas fullt ut 2025 samt 

boenden som inte är i full drift. Vidare har ökning av skatteintäkter och generella bidrag samt lägre 

pensionskostnader en positiv resultatpåverkan för perioden jämfört med samma period föregående år. 

Inflationstakten har stannat upp och har kommit ner till ca 2 %. En förväntan finns om fortsatt volatilitet på 

marknaderna, inklusive räntemarknaden, till följd av osäkerhet kring politiska utspel från USA. Med anledning av 

denna osäkerhetsfaktor kopplat till marknaden så är en nedskrivning av reservfonden genomförd. 

Årsprognosen per april visar överskott om 44,4 mkr. vilket är 4,4 mkr bättre än budget och förklaras främst av ökade 

skatteintäkter, samt en förskjutning av planerade investeringar vilket innebär minskade kapital- och räntekostnader. 

 

 

 

  Utfall Utfall Prognos Budget Utfall 

tkr Jan-Apr 
2025 

Jan-Apr 
2024 

helår 2025 helår 2025 helår 2024 

      

Verksamhetens intäkter 223 052 219 583 579 563 682 700 684 310 

Verksamhetens kostnader -1 217 270 -1 232 436 -3 592 085 -3 675 117 -3 623 933 

Avskrivningar -51 307 -47 435 -144 560 -149 706 -150 428 

Verksamhetens nettokostnader -1 045 525 -1 060 288 -3 157 082 -3 142 123 -3 090 051 

Skatteintäkter 877 011 831 427 2 621 797 2 617 278 2 501 584 

Generella statsbidrag 192 361 187 096 577 061 576 968 561 678 

Finansiella intäkter 21 324 16 527 49 300 24 364 83 645 

Finansiella kostnader -43 201 -13 616 -46 690 -36 490 -53 547 

Periodens resultat 1 970 -38 854 44 386 39 997 3 309 

      

Disponering från RUR      

Resultat efter disponering från RUR      

      

Semesterlöneskuldens resultateffekt -69 470 -66 584 -2 944  967 

Resultatets andel av skatter och generella stadsbidrag 0,2 % -3,8 % 1,4% 1,3% 0,1% 

Finansiell stabilitet 

Piteå kommun har en i grunden stark finansiell ställning med bland annat hög soliditet och ett relativt gott 

skatteunderlag. Hela den kommunala organisationen med nämnds- och bolagsverksamheten står inför utmaningar 

med stora investeringsbehov i fastigheter och infrastruktur under kommande decennier. Kommunen har en 

skuldvolym på koncernnivå som är relativt hög. Skuldkvoten, skulder i förhållande till tillgångarnas värde är på en 

relativt sett god nivå, dvs skulderna har i hög grad genererat bestående tillgångar. Den främsta anledningen till hög 

total skuldsättning är att bolagskoncernen besitter relativt sett stora anläggningstillgångar i bland annat fastigheter. 

Likviditeten hanteras koncernövergripande och den samlade betalningsberedskapen har, tack vare bolagskoncernen 

under perioden varit god. 
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Investeringar 

Investeringsbudgeten för året är 573 mkr och nämnderna har lämnat prognos att 407 mkr kommer att upparbetas 

under året, vilket genererar i en fördröjningseffekt både vad gäller färdigställande av projekt och kostnader. De 

största pågående projekten är till- och nybyggnation Solanderskolan som planeras vara klart under 2026–2027, ny 

ishall LF förväntas färdigställas 2026. 

 

Investeringsprojekt 
Prognos utfall 2025 

(mkr) 
 

Solanderskolan till- och nybyggnation 82  

Ny ishall LF inkl infrastruktur 49  

Christinaskolan 38  

Pitholmshöjden, etapp 1 27  

Böleprojektet om- och tillbyggnad fsk/skola 27  

 

Utfall nämnder 

  

Styrelse och nämnder redovisar sammantaget överskott mot budget per april med 26,4 mkr (18,9 mkr samma 

period fg år). Förändringen av utfallet jämfört mot samma period föregående år beror främst på socialnämndens 

förändring som till största del är kopplat till driftsmedel som ej kommer att användas fullt ut under innevarande år 

samt boenden som inte är i full drift. Även barn- och utbildningsnämnden har en större förbättring, denna beror 

främst på färre elever i fristående förskola samt brist på vikarier. 

För helåret prognostiseras underskott om -24,6 mkr (-24,4 mkr helår 2024), varav samhällsbyggnadsnämnden står 

för -29,9 mkr kopplat till försenad försäljning mark, Lomtjärn (-21 mkr) samt tomter Pitholmshöjden som 

förskjuts till 2026. 

 

  Nettokostnad Budget 

Budget- 

avvikelse 

Budget- 

avvikelse 

Prognos 
budget- 

avvikelse 

Budget- 

avvikelse 

tkr Jan-Apr 2025 Jan-Apr 
2025 

Jan-Apr 
2025 

Jan-Apr 
2024 

helår 2025 helår 2024 

       

Kommunfullmäktige 1 796 2 171 375 299 0 624 

Kommunstyrelsen 95 104 111 925 16 822 29 546 6 696 10 232 

- Gemensamma nämnder 20 820 19 744 -1 077 -1 333 -3 114 -1 517 

- KS gemensam 0 7 963 7 963 9 755 13 900 8 805 

- Kommunledningsförvaltningen 74 283 84 218 9 935 21 124 -4 090 2 944 

Barn- och utbildningsnämnd 377 424 386 824 9 400 -408 3 400 3 492 

Fastighets- och servicenämnd 51 735 58 804 7 068 5 314 3 500 1 858 

Kultur- och fritidsnämnd 54 595 53 643 -952 592 0 11 

Miljö- och tillsynsnämnd 2 125 2 138 13 -809 -100 -833 

Samhällsbyggnadsnämnd 75 367 68 640 -6 727 3 254 -29 900 2 398 

- Markförsäljning 0 -11 662 -11 662 915 -32 900 8 515 

Socialnämnden 382 715 383 092 377 -18 938 -8 230 -42 146 

Gemensam kost- och servicenämnd -37 0 37 38 0 0 

Gemensam räddningsnämnd -15 -15 0 -3 0 0 

Gemensam överförmyndarnämnd 0 0 0 0 0 0 

Summa nämnder/styrelse 1 040 808 1 067 221 26 413 18 885 -24 634 -24 364 
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Analys per nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige, revision och valnämnd 

Kommunfullmäktige, revision och valnämnd redovisar samlat överskott om 0,4 mkr per april. Störst överskott 

återfinns inom revisionen och beror på att merparten av revisionens arbete sker under hösten. Detta överskott 

förväntas inte kvarstå vid årsskiftet. För helåret prognostiserar dessa verksamheter sammantagen en budget i 

balans. 

 

Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen redovisar överskott jämfört med budget för perioden januari-april med 16,8 mkr. Överskottet på 

perioden förklaras till största del av centralt avsatta medel som ej upparbetats samt ej utbetalda kostnader i den 

tillväxtpolitiska reserven. 

På helåret beräknas kommunstyrelsen prognos sammantaget till 7,0 mkr, varav KS centrala pott beräknas lämna 

budgetöverskott på 12,9 mkr. Kommunstyrelsen, exklusive Kommunstyrelsens centrala pott, prognos beräknas till 

-6,2 mkr varav Piteås del av gemensamma nämnder beräknas redovisa totalt underskott om -3,4 mkr. 

 

Barn- och utbildningsnämnden 

Barn- och utbildningsnämnden redovisar per april överskott om 9,4 mkr, vilket motsvarar en avvikelse om 2,6 % 

mot periodens budget. 

Majoriteten av avdelningarna och verksamheterna redovisar överskott för perioden. På övergripande nivå står 

placeringspoolen för den största delen av överskottet, vilket främst förklaras av den höga efterfrågan på vikarier 

och därmed ökade intäkter för verksamheten. Vikariebristen har påverkat samtliga skolformer och bidragit till 

deras positiva ekonomiska utfall. Även bidrag till fristående verksamheter i Piteå kommun visar överskott, vilket 

främst beror på att antalet barn – särskilt inom förskolan – är lägre än vad som prognostiserats. 

Förskolan har, i enlighet med tidigare års strategi, byggt upp en ekonomisk buffert under våren när barngrupperna 

är större. Syftet är att kunna behålla personalen inför hösten. Ett mindre avdrag än förväntat i barnpengen efter 

aprilmätningen, samt ökade intäkter efter årets inkomstjämförelse mot Skatteverket, har ytterligare bidragit till 

överskottet. 

Inom grundskolan förklaras det positiva utfallet delvis av att rektorernas förbrukningsbudget vanligtvis tas i 

anspråk först under höstterminen, vilket även gäller för Elevhälsans budget. Dessutom finns överskott på 

personalkostnader inom grundskolan kopplat till ännu ej tillsatta rektorstjänster. 

Strömbackaskolan har, utöver en outnyttjad förbrukningsbudget, sålt äldre fordon under årets början, vilket 

genererade intäkter på cirka 1 mkr och har stärkt avdelningens utfall för perioden. 

Grans naturbruksgymnasium redovisar däremot ett mindre underskott. Detta beror på fler elevavhopp under våren 

än budgeterat samt en minskning av elevpengen från elever från 4-kantens kommuner. 

Helårsprognosen för Barn- och utbildningsnämnden förbättras till överskott på 3,4 mkr. Övergripande nivå 

prognosticerar överskott om 0,6 mkr. Överskottet hos placeringspoolen förväntas stagnera under 

semestermånaderna då intäkterna uteblir men personalkostnaderna kvarstår. Inom förskolan förväntas överskott 

uppstå genom avräkningskonton för barnpeng och tilläggsbelopp samt genom outnyttjade medel avsatta för att 

starta en förskoleavdelning inom ramen för arbetet med nationella minoriteter. Inför 2025 beräknas antalet elever 

öka i förskoleklass, fritidshem samt anpassad grund- och gymnasieskola. Detta medför högre kostnader för både 

grundskolan och Strömbackaskolan. 

Vid Strömbackaskolan kommer dessutom organisatoriska förändringar inför höstterminen att minska avdelningens 

överskott ytterligare. För Grans naturbruksgymnasium bygger helårsprognosen på 52 antagna elever höstterminen 

2025 samt stabila livsmedels- och bränslekostnader under året. Dock kan extremt väder leda till ökade 

foderkostnader om grödor påverkas av isbränna. 

Skolverkets beslut om ansökta statsbidrag som meddelas under majmånad och som är beroende av nationellt 

söktryck kan påverka helårsprognosen. 

 

Fastighets- och servicenämnden 

Fastighets- och servicenämnden redovisar överskott för perioden med 7,1 mkr. Alla avdelningar visar överskott. 

Detta beror främst på att avdelning fastigheter har haft lägre kostnader än budgeterat för snöröjning och 

mediaförsörjning på grund av det milda vädret, samt på grund av förändrade periodiseringar. Överskottet rörande 

snöröjningen kommer till stor del att förbrukas av kostnader för sandupptagning. I budget är kostnader för rivning 

av Norrmalmsskolan avsatta, rivningarna kommer ej att påbörjas under året, därför genereras överskott. 

Överskottet beror även på lägre personalkostnader inom avdelning måltider då tjänster ej blivit tillsatta samt 

svårigheter avseende bemanning vikarier. 
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Med anledning av att det är tidigt på verksamhetsåret och prognosen innehåller osäkerheter för avdelning 

fastigheter, bland annat rörande skador och periodiseringar. Samt osäkerheter avseende livsmedelskostnadernas 

utveckling för avdelning måltider prognostiserar nämnden överskott med 3,5 mkr på helår tillhörande 

rivningskostnader på Norrmalmsskolan. 

 

Kultur- och fritidsnämnden 

Kultur- och fritidsnämnden redovisar underskott mot budget för perioden med 1,0 mkr. Negativ ekonomisk 

avvikelse för perioden hänförs främst till förändring av semesterlöneskulden samt underskott av kapitalkostnad. I 

och med att Kulturskolan från årets början ingår i Kultur- och fritidsnämnden och bidrar till ökat antal anställda 

personer, har nämndens förändring av skulden ökat. Denna för resultatet negativa effekt avtar vid årsskiftet. 

Utbetalningar avseende ”Mötesplatser för unga” har under perioden beviljats till ett antal föreningar. Fler 

ansökningar har kommit in och är under handläggning. Det innebär ett underskott för perioden då medel för dessa 

utbetalningar inte finns hos nämnden. Enligt riktlinjerna rekvireras medel från Kommunstyrelsen till Kultur- och 

fritidsnämnden i november. Utifrån ansökningsläget bedöms att hela potten på 2 mkr kommer förbrukas under 

2025. 

Positiv ekonomisk avvikelse hänförs bland annat till innestående investeringsbidrag till föreningar med egna 

anläggningar. 

Nämndens helårsprognos pekar på ett balanserat utfall mot budget. Periodens semesterlöneskuld prognosticeras att 

i slutet på året vara nära noll. Innestående medel kommer att utbetalas till föreningar med egna anläggningar. 

Budgettillskott i december avseende kapitalkostnaderna kommer att minska underskottet, vilket påverkar främst 

Fritidsanläggningar. 

Ingen förändrad målbedömning då nämnden bedömer att verksamheten bedrivs med god ekonomisk hushållning. 

 

Miljö- och tillsynsnämnden 

Periodens visar ett nollutfall i förhållande till budget. Intäkterna är periodiserade jämnt över året, medan tillsynen 

utförs framför allt under kvartal 2–4. Planerad tillsyn av små avlopp har dragits ner med 0,2 mkr med anledning av 

omsättning av personal. 

Årsprognosen visar på underskott med 0,1 mkr mot budget. Underskottet balanseras delvis under året genom 

intäkter från efterhandsdebitering i takt med att tillsynen genomförs. Tillsynsarbetet fortlöper enligt plan. 

 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Perioden visar underskott mot budget med -6,7 mkr. Detta beror främst på markförsäljningen som visar -11,7 mkr. 

Vinterväghållningen visar hittills under året en positiv avvikelse mot budget på grund av liten nederbörd. 

Verksamheten har även avslutade driftsprojekt och vakanser som genererar överskott för perioden. 

Helårsprognosen uppskattas totalt till -29,9 mkr, som beror främst på markförsäljning. En betydande del av 

avvikelsen beror på att försäljningen av mark vid Lomtjärn, där 21 mkr är budgeterat 2025, kommer försenas. 

Exploatören har meddelat att byggstart skjuts upp ett år. Utöver detta har detaljplanen för Pitholmshöjden vunnit 

laga kraft efter överklagan. Förseningen medför att försäljning av tomter sker 2026. På Haraholmen är en 

markanvisning på gång, men ingen försäljning väntas under året. 

Länstrafiken visar höga kostnader och parkeringsintäkterna väntas bli lägre än budget. De ökade kostnaderna och 

minskade intäkter kommer verksamheterna kunna parera under året. Ett riktat statsbidrag till vuxenutbildningen 

har blivit beviljat under perioden. Bidraget blev större än förväntat vilken genererar överskott. 

I övrigt väntas ingen avvikelse för färdtjänst eftersom nämnden genom anslagsöverföring erhållit tillräckliga 

budgetmedel för verksamheten. 

Investeringar går enligt plan. Vägkapitalet kan bibehållas 2025 tack vare att nämndens tidigare 

reinvesteringsunderskott inte anslagsöverförts. 

 

Socialnämnden 

Socialtjänsten har per april en budgetavvikelse om 0,4 mkr. Driftsmedel avseende Videvägen gruppboende som ej 

kommer att användas fullt ut 2025 samt Skogsgården/Norrgården som inte är i full drift genererar plus. Dessutom 

beräknas en del övriga kostnader komma in senare under året. Förbrukningen under perioden ligger totalt sett 

ungefär i nivå med 2024. Arbetet med bemanningsekonomi och schemaläggning fortsätter under 2025 samt analys 

av kostnadsläget på IFO. Prognos för helåret sätts till –8,2 mkr. 

 

Gemensam kost- och servicenämnd 

Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå - Luleå redovisar överskott för perioden med 0,037 mkr, vilket beror på 

att kostnader för Luleå kommuns ledamöter ännu inte ingår i bokfört värde utan faktureras nämnden i december. 

Nämnden kommer därför att ha överskott fram till årets slut. För helår prognostiserar nämnden ett nollresultat. 

Nämnden bygger på självkostnadsprincipen där samverkans kommunerna betalar för deras faktiska kostnader. 
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Kommunerna a’conto debiteras månadsvis utifrån fastställd budget och avräkning av under/överskott sker en gång 

per år i samband med årsbokslutet. 

 

Gemensam överförmyndarnämnd 

Totala kostnader för den gemensamma nämnden uppgår till 2,3 mkr per sista april. Detta är 0,1 mkr högre 

kostnader än budgeterat för denna period. Bedömningen för helåret är att verksamheten inte kommer att kunna 

bedrivas inom given budgetram. Underskottet för helåret beräknas till 0,2 mkr. 

Kommunerna Piteå och Älvsbyn finansierar den gemensamma verksamheten, överförmyndarexpeditionen, 

andelsmässigt utifrån respektive kommuns invånare. Varje kommun finansierar helt sina respektive 

uppdragstagare/ställföreträdare. 

 

Gemensam räddningsnämnd 

Den gemensamma räddningsnämnden redovisar för perioden noll i budgetavvikelse, vilket även prognostiseras för 

helåret. Intäkter och driftkostnader följer budget. 

En minskad budget relativt till föregående år riskerar att medföra ett negativt utfall för helåret beroende på antalet 

kostnadsdrivande räddningsinsatser samt avtalsrörelsens påverkan på ersättningar för räddningspersonal i 

beredskap, ob-tillägg samt beredskaps- och jourersättning vilket nämnden inte får kostnadstäckning för under 

2025. Ökade kostnader med anledning av ekonomiska oroligheter i omvärlden bedöms även kunna påverka 

resultatet negativt under året. 

Räddningstjänsten verksamhet följer uppsatta mål, handlingsprogram/planer och riktlinjer. 

 

Befolkningsutveckling 

  2025 jan-mar 2024 jan-mar +/-  

Folkmängd 42 336 42 329 7  

Födda 87  99  -12   

Döda 167  113  54   

Födelseöverskott -80  -14  -66   

Samtliga inrikes inflyttningar 212  238  -26   

Samtliga inrikes utflyttningar 259  251  8   

Flyttningsöverskott inrikes totalt -47  -13  -34   

  -  Flyttningsöverskott eget län -3  -9  6   

  -  Flyttningsöverskott övriga Sverige -31  -4  -27   

Invandringar 40  36  4   

Utvandringar 26  23  3   

Invandringsöverskott 14  13  1   

Justeringspost -2  -1  -1   

Folkökning -115  -15  -100   

Från och med referensåret 2025 och framåt är en liten kontrollerad slumpmässig osäkerhet införd av SCB. Osäkerheten har tillförts för att skydda enskilda personer så att ingen riskerar att röjas i statistiken. 

Till följd av detta så är inte alltid de redovisade totalerna lika med summan av deras redovisade delar. 

  

Befolkningen i Piteå kommun uppgick den sista december 2024 till 42 447 invånare, en ny rekordnotering på 

årsbasis för Piteå. Men under första kvartalet 2025 har Piteås kommuns folkmängd minskat med 111 invånare 

vilket utraderat hela uppgången under 2024. Piteås utveckling samvarierar med hela Sverige. I hela riket minskade 

befolkningen med 14 personer under första kvartalet. Riket hade under första kvartalet ett födelseunderskott och 

det var knappt fler som flyttade till än från Sverige. En befolkningsminskning på riksnivå hör inte till 

vanligheterna. Piteå tillhör de 193 kommuner i riket vars befolkning minskade under första kvartalet. Norrbotten 

tillhör de sex län där befolkningen minskade. Länet har nu 248 444 invånare. 

Jämfört med föregående år ökningen av antalet dödsfall i Piteå kommun noterbar. Antalet dödsfall kan variera och 

vara lägre eller högre än normalt under vissa perioder beroende bland annat på vilka sjukdomar som florerar och 

har florerat. Förhoppningsvis normaliseras dödstalen under 2025. Antalet födda är fortsatt lågt och minskande. 

Samtidigt är invandringsöverskottet lågt och i det närmsta oförändrat. Inrikes inflyttningsöverskott har försämrats 

jämfört med föregående år. 

Befolkningen underskrider beräkningar och antaganden i budget 2025 om 42 531 invånare i slutet av år 2025. 
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Personal 
Sjukfrånvaron ökar fortfarande och ligger i mars på 7,3 %, långt över målvärdet på 5,5 %. 

Samhällsbyggnadsnämnden, räddningstjänsten och kultur-och fritidsnämnden är de förvaltningar som klarar 

målvärdet med högst 5,5 % sjukfrånvaro. Ökningen sker både bland kvinnor och män, men ligger högst hos 

kvinnorna (7,8 %). I förhållande med samma period förra året har sjukfrånvaron ökat med 0,6 procentenheter. 

 

Indikatorer 
Utfall kvinnor 

Mar 2025 

Utfall män 

Mar 2025 

Utfall 
Mar 
2025 

Målvärde 

2025 

Utfall 
Mar 
2024 

Sjukfrånvaro, %  (ackumulerat 12 månader bakåt) 7,8 % 5,2 % 7,3 % ≤5,5 % 6,7 % 

Andel heltidstjänster, %  90,2 % 91,5 % 90,5 % ≥95 % 90,7 % 

Kvinnors lön i förhållande till mäns lön, %    96,7 % 100 % 95,5 % 

Sjukfrånvaro, % 
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Strategier och insatsområden 

Det bästa för Piteå 

Arbetet med att implementera det nya styr- och ledningssystemet i organisationen är under uppstart i alla nämnder 

och förvaltningar. Inom förvaltningarna har arbetet med formuleringen av avdelningar och enheters grunduppdrag 

påbörjats. Utbildningsinsatser samordning och andra former av stöd i det nya styr- och ledningssystemet planeras. Ett 

exempel är samordnad styrning av projekt kopplade mot insatser i Utvecklingsprogram 2025-2027. 

Under perioden har de flesta nämnder beslutat om insatsområden, både sådana beslutade av Kommunfullmäktige 

samt egna kompletterande insatsområden. De flesta nämnder har även fastställt indikatorer för att kunna mäta sin 

kvalitet i enlighet med ansatserna i strategin Det bästa för Piteå, att sträva efter effektiva och hållbara verksamheter 

som levererar välfärdstjänster av hög kvalitet. Kommundirektören har tagit initiativ till processkartläggning av 

kommunkoncernens processer. Processkartläggningen är ett verktyg för stärkt samverkan där initiativ, roller och 

ansvar inom kommunkoncernen olika delar tydliggörs och samordnas för en organisation som gemensamt sätter 

medborgaren i fokus. 

Tillgängliga resultat i form av Kommunfullmäktige beslutade indikatorer visar överlag på goda resultat inom Det 

bästa för Piteå. Medborgarundersökningen och undersökningen kring medarbetarengagemang genomförs under 

2025. Under perioden har Piteå kommun deltagit i revideringen av det nationella projektet Kommunens kvalitet i 

korthets nyckeltalslista, där insamlingsbördan nu minskar för socialtjänsten samtidigt som deltagande i 

brukarundersökningar ökar i betydelse. Kommunens kvalitet i korthets syftet är att kommunerna ska lära av 

varandras positiva förändringsresor. 

  

  Insatsområden  

 Pågår Medborgarna i fokus  

 Pågår Stödjande ledningsstruktur  

 Pågår Medarbetare som möjliggör  

 Pågår Ökad och effektiv samverkan  

Enkelt att bo attraktivt 

Ett flertal initiativ pågår för att skapa förutsättningar för att fler ska kunna bo, verka och investera i Piteå. 

Samhällsbyggnadsnämnden har under perioden tagit ett flertal beslut som ska möjliggöra och främja tillväxt i hela 

kommunen. Positiva planbesked har lämnats för bland annat nya bostäder i Sjulnäs. En markägare i Håkansön har 

fått ett positivt förhandsbesked för att stycka av tre tomter på sin mark. Tack vare ett tidigare nämndsbeslut om mer 

generösa regler för avstyckning av tomter kan markägaren nu gå vidare med bygglovsansökan utan behöva upprätta 

en ny detaljplan vilket förhoppningsvis ska förenkla och snabba på byggprocessen. I centrala stan är målet att 

utveckla ett nytt kustkvarter vid Norra hamn som har hög potential att bidra till att göra Piteå till Sveriges bästa plats 

att bo på. Nu söks aktörer med blick för stadsutveckling till Norra hamn. Området vid Norra hamn används idag för 

olika verksamheter, parkeringar och evenemang. Flera byggnader finns på platsen, däribland den nuvarande ishallen. 

För att möjliggöra att området kan utvecklas kommer byggnaderna att rivas för att ge plats åt framtidens Piteå. 

Verksamheten i ishallen flyttar till den nya, moderna anläggningen på LF-området som tas i bruk hösten 2026. 

Vidare har detaljplanen för Pitholmshöjden vunnit laga kraft och nu påbörjar förberedelserna inför byggnation av 

infrastruktur till området. Strömnäsbacken etapp 2 riskerar att tappa fart då ett av tre företag som fått markanvisning 

gått i konkurs. 

Som en planeringsförutsättning inför Strategisk plan 2026-2028 har en ny trendbaserad befolkningsprognos tagits 

fram. Prognosen visar på en befolkningsminskning med 430 invånare de kommande 10 åren med en gradvis 

tilltagande minskning under perioden. Den genomsnittligt årliga befolkningsförändringen den kommande 10 

årsperioden prognosticeras till -0,10 % jämfört med föregående 10-årsperiods + 0,22 % i genomsnitt. 

Födelseunderskottet beräknas till i genomsnitt knappt 160 per år samtidigt som nettoinflyttningen prognostiseras 

+116 per år de kommande 10 åren. En fortsatt analys samt presentation i olika former av prognosen både på 

kommunnivå och delområdesnivå planeras. 
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  Insatsområden  

 Pågår Samarbete för ett enkelt samhällsbyggande  

 Pågår Livet mellan husen  

 Pågår Genom hållbart samhällsbygge säkras tillväxt i stad och 
landsbygd 

 

Enkelt att känna sig trygg och uppskattad 

Många verksamheter inom kommunen har intensifierat sitt beredskaps- och kontinuitetsarbete under 2025. 

Säkerheten stärks ur flera perspektiv som exempelvis livsmedel, fysisk säkerhet och informationssäkerhet. 

Utbildningsförvaltningen har påbörjat ett arbete samt undersöker möjligheter till att investera för ökat skydd i 

skolmiljö med syfte att skapa ökad trygghet i skolmiljöer. Första januari infördes det nya elevhälsosystemet vilket 

öka trygghet och likvärdighet i elevhälsoarbetet. Kost- och servicenämndens har mottagit en granskningsrapport från 

revisionen rörande krisberedskap som visar på utvecklingsområden. 

 

Tillsyn genomförs i miljöer och områden där barn och unga vistas. Verksamheten inom Miljö- och tillsynsnämnden 

deltar i myndighetssamverkan med bland annat Polisen och Länsstyrelsen, samt i arbetet inom LOS (Lokal och 

operativ samverkan) och i insatser mot illegal avfallshantering. Tillsyn av alkoholservering har resulterat i få 

avvikelser. Däremot har två varningar utfärdats vid tillsyn av tobaksförsäljning. 

Den nya möjligheten att söka bidrag för ”Mötesplatser för unga” har lockat många föreningar att söka, och en stor 

andel av ansökningarna har också beviljats av Kultur- och fritidsnämnden. Kulturskolan har under perioden haft flera 

arrangemang för att främja mångfald och allas lika värde. Genom att verksamheten är kostnadsfri ger Kulturskolan 

alla barn och unga möjlighet att ta del av och uttrycka sig genom kultur, och bidrar därmed till ett rikt och 

inkluderande kulturliv. Samisk sagostund hölls på Stadsbiblioteket på nordsamiska med anledning av den samiska 

nationaldagen. På Stadsbiblioteket finns också tillgängliga hyllor, exempelvis NPF-hyllor. NPF står för 

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar som exempelvis ADHD, Autism och språkstörning, dyslexi, dyskalkyli, 

motoriska problem samt tics och Tourettes syndrom. Andra tillgängliga hyllor är Turkos hylla för teckenspråk, 

Funkishylla barn och Funkishylla vuxen liksom Funkis verktygslåda. Boktips ges regelbundet för båda barn och 

vuxna på teckenspråk. På barnavdelningen under ”mångspråk” finns alla minoritetsspråk representerade, samt till 

viss del på vuxenavdelningen. 

  Insatsområden  

 Pågår Öka beredskapen och stärka tilliten till kommunens 
förmåga 

 

 Pågår Trygghetsskapande samhällsbygge  

 Pågår Demokrati och mänskliga rättigheter  

Enklare att ha mer av kul 

Arbetet med att bygga en ny ishall har påbörjats. Det förberedande arbetet med Vision LF Arena är också i gång. En 

ny toalett- och servicebyggnad vid Norrstrand byggs. När det gäller simhallarna, har åtgärder vidtagits för att 

kompensera för det ökade trycket i Öjeby- och Munksunds simhall. Det ökade trycket har uppstått eftersom Hortlax 

simhall är stängt i väntan på den renovering som kommer att påbörjas i år. 

Under sport- och påskloven har ett flertal lovaktiviteter erbjudits i verksamheterna, bl.a. Kaleido, biblioteken, 

simhallarna och Lindbäcksstadion. Möjligheter till aktiviteter efter skoltid har också ökat i och med verksamheter 

som ”Äntligen helg”, ”Skol-IF” och Taco-fredag med gratis skiduthyrning. Lindbäcksstadion har dessutom erbjudit 

en dags gratis åkning vid varje lov, samt erbjuder i samarbete med biblioteket möjligheten att låna ett liftkort på 

samma sätt som möjliggjordes för fotbollsmatcher med PIF dam och PIF herr. En uppskattad mötesplats för unga är 

också Culture club på fredagar i samarbete mellan Kaleido ung och Kulturskolan. Barn och unga från Kulturskolan 

bjöd in allmänheten till familjeföreställningen "What a feeling", som visade bredden i verksamheten genom sång, 

dans och teater. 

Arbetet med att rusta upp Granparken har påbörjats och verksamheter räknar med att kunna öppna upp den för 

besökare när sommarlovet börjar. Tolv pedagoger i förskolan examinerats under våren vid den nationellt unika 7,5 

hp uppdragsutbildningen i danspedagogik vid Luleå tekniska universitet. Under våren erhöll 

Utbildningsförvaltningen Kunskapsbidraget där en av satsningarna är att stimulera barnens läsning. 

Samhällsbyggnadsnämnden har beslutat att stänga av Rådhustorget för fordonstrafik under juni, juli och augusti 

2025. Avstängningen görs på prov för att främja torget som mötesplats. Målsättning är att Rådhustorget ska vara ett 

attraktivt och levande torg med uteserveringar, torghandel och aktiviteter. Genom att testa ett fordonsfritt torg vill 
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Samhällsbyggnadsnämnden se hur det påverkar trafikflöden runt området och sedan utvärdera det. 

Regelbunden tillsyn inom livsmedel, tobak, miljöskydd och hälsoskydd skapar trygga, hälsosamma och attraktiva 

mötesplatser, hållbara evenemang och god livskvalitet för medborgare och besökare. Verksamheten arbetar aktivt 

med tillstånden inför PDOL och övriga evenemang. 

  Insatsområden  

 Pågår Främja fysisk aktivitet och rörelseglädje  

 Pågår Ökat utbud av kultur- och idrottsevenemang  

 Pågår Utveckling av mötesplatser och anläggningar  

 Pågår Kulturdriven samhällsutveckling  

Enkelt att vara företagare 

Gymnasieskolan Strömbacka har, i samverkan med näringslivskontoret, kartlagt de programråd som finns, med syftet 

att båda parter ska möta branschen i ett och samma forum för att diskutera gemensamma frågor kopplade till bland 

annat kompetensförsörjning och utbildning. Sjulnässkolan har under våren haft sin årliga entreprenörsvecka där ett 

antal lokala företag var med och röstade fram vinnare i olika kategorier. Under perioden har fortsatt kontinuerliga 

näringslivsfrukostar anordnas samt den årliga Piteå Business Tour med den avslutande galan Piteå Business Awards. 

Miljö- och tillsynsnämnden arbetar med information och rådgivning vid nyetableringar samt upprätthåller en 

kontinuerlig dialog med näringslivet. Genom förebyggande arbete och tillsyn som är rättssäker och motverkar osund 

konkurrens stärks näringslivet och det bidrar till en hållbar utveckling. Inventering av Pitholm industriområde och 

hygienlokaler har skett under perioden. Oregistrerade verksamheter har uppmärksammats inom nämnda områden 

samt brister i efterlevnad av regelverket. 

Näringslivs- och samhällsutvecklingsprocesserna är prioriterade i arbetet med att kartlägga kommunkoncernens 

processer. Förhoppningen är att ytterligare koordinera insatserna som sker inom Piteå kommunkoncern. 

  Insatsområden  

 Pågår Näringslivsvänlig och rättssäker service  

 Pågår Ökad samsyn genom dialoger med näringslivet  

 Pågår Serviceorienterat arbetssätt  

 Pågår Bredd i kompetensförsörjning och utökat näringsliv  

 


